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Rada Miejskiej Gminy Osieczna  

 

P R O T O K Ó Ł  NR 101.2023 

 

wspólnego posiedzenia: Komisji Budżetu, Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony 

Środowiska, Komisji Rewizyjnej, Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, oraz Komisji 

Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia Rady Miejskiej Gminy Osieczna  

w dniu 12 października 2023 roku 

 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie.  

2. Odczytanie porządku obrad.  

3. Przyjęcie protokołów posiedzeń przez poszczególne komisje. 

4. Zaopiniowanie propozycji stawek podatkowych i opłat lokalnych na 2024 rok. 

5. Wolne głosy i wnioski. 

6. Zakończenie obrad. 

 

Ad. 1. Otwarcie. 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska Rady 

Miejskiej Gminy Osieczna Pan Jarosław Glapiak: 

Otworzył wspólne posiedzenie komisji Rady Miejskiej Gminy Osieczna oraz powitał 

wszystkich obecnych.  

We wspólnym posiedzeniu komisji uczestniczy 13 (trzynastu) Radnych, nieobecny jest                    

Pan Mariusz Mikołajczak, a Pani Krystyna Krajewska zgłaszała, że troszeczkę się spóźni.  

Lista obecności członków wspólnego posiedzenia komisji Rady Miejskiej Gminy Osieczna                   

z dnia 12 października 2023 r. stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

Ad. 2. Odczytanie porządku obrad. 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska Rady 

Miejskiej Gminy Osieczna Pan Jarosław Glapiak: 

Odczytał porządek obrad: 

1. Otwarcie.  

2. Odczytanie porządku obrad.  

3. Przyjęcie protokołów posiedzeń przez poszczególne komisje. 

4. Zaopiniowanie propozycji stawek podatkowych i opłat lokalnych na 2024 rok. 

5. Wolne głosy i wnioski. 

6. Zakończenie obrad. 

Uwag nie zgłoszono - Przewodniczący obrad stwierdził, że komisje będą obradowały według 

przedstawionego powyżej porządku obrad. 

Ad. 3. Przyjęcie protokołów posiedzeń przez poszczególne komisje. 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska Rady 

Miejskiej Gminy Osieczna Pan Jarosław Glapiak: 

Poprosił przewodniczących poszczególnych komisji o przyjęcie protokołów. 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pani Renata 

Helińska: 

Przeprowadziła głosowanie w sprawie przyjęcia ostatniego protokołu posiedzenia Komisji 

Rewizyjnej z dnia 22 czerwca 2023 r.   
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W głosowaniu udział wzięło 5 członków Komisji. 

Wyniki głosowania: za – 5, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 

Protokół został przyjęty jednogłośnie. 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia Rady Miejskiej Gminy 

Osieczna Pan Robert Skrzypek: 

Przeprowadził głosowanie w sprawie przyjęcia ostatniego protokołu posiedzenia Komisji 

Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia z dnia 19 września 2023 r.   

W głosowaniu udział wzięło 6 członków Komisji. 

Wyniki głosowania: za – 6, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 

Protokół został przyjęty jednogłośnie. 

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miejskiej Gminy Osieczna                    

Pan Sebastian Łagoda: 

Przeprowadził głosowanie w sprawie przyjęcia protokołu ostatniego posiedzenia Komisji 

Skarg, Wniosków i Petycji z dnia 10 października 2023 r. 

W głosowaniu udział wzięło 5 członków Komisji. 

Wyniki głosowania: za – 5, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 

Protokół został przyjęty jednogłośnie. 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska Rady 

Miejskiej Gminy Osieczna Pan Jarosław Glapiak: 

Przeprowadził glosowanie w sprawie przyjęcia protokołu ostatniego posiedzenia Komisji 

Budżetu, Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska z dnia 15 czerwca 2023 r.. 

W głosowaniu udział wzięło 8 członków Komisji. 

Wyniki głosowania: za – 8, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 

Protokół został przyjęty jednogłośnie. 

Ad. 4. Zaopiniowanie propozycji stawek podatkowych i opłat lokalnych na 2024 rok. 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska Rady 

Miejskiej Gminy Osieczna Pan Jarosław Glapiak: 

Oddał głos Panu Burmistrzowi.  

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Powiedział, że Pan Minister Finansów, jak co roku, ogłosił poziom stawek maksymalnych. 

Średni wzrost określono na poziomie 15%. Z przewidywań wynika, że roczny wskaźnik inflacji 

w naszej ojczyźnie będzie kształtował się na poziomie około 12%. Stąd uwzględniając 

powyższe aspekty Burmistrz przedstawił propozycje zmiany wartości podatków i opłat 

lokalnych. 

1) Jeżeli chodzi o opłatę targową – proponuje się, aby zostawić te stawki niezmienne tzn.                  

na poziomie 40,00 zł z wyjątkiem Wianek, Dni Osiecznej i Odpustu w Klasztorze 

Franciszkanów gdzie opłata wynosi 100,00 zł. 

 

Na salę obrad przybyła Pani Radna Krystyna Krajewska. 

 

2) Odnośnie stawek od podatku od nieruchomości od budynków lub ich części – proponuje 

się wzrost na poziomie 12%, poza nielicznymi wyjątkami m.in. z wyjątkiem podatku                      

od budynków mieszkalnych gdzie zaproponowano wzrost o 15%. Określona przez 

Ministra maksymalna stawka wynosi  1,15 zł, my proponujemy 1,13 zł. Jest to najbardziej 

powszechny podatek. Nie ma on dużego wymiaru jeżeli chodzi o skutki finansowe. 

Szacunkowy roczny wzrost na jeden budynek/dom wyniesie ok 19,00 zł. 

Na zakończenie Pan Burmistrz zapowiedział, że tak jak w roku poprzednim, będzie wnosił                             

o zniesienie podatku od wartości budowli dla oczyszczalni ścieków, którymi zawiaduje 

Gminny Zakład Komunalny.   
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Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska Rady 

Miejskiej Gminy Osieczna Pan Jarosław Glapiak: 

Zaprosił do dyskusji. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Zapytał, na jakim poziomie była średnia podwyżka podatków w zeszłym roku. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Odpowiedział, że w zeszłym roku wzrost wyniósł:  

− 7,53% od gruntów przeznaczonych pod działalność gospodarczą,  

− 15% od budynków mieszkalnych,  

− 11% od budynków w których prowadzona jest działalność gospodarcza, 

− 13,11% od budynków gospodarczych.   

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Myślał, że propozycja będzie niższa.  

Zgodził się z Panem Burmistrzem w kwestii podatku od budynków mieszkalnych, których 

skutek jest na poziomie ok 19,00 zł rocznie z możliwością rozłożenia płatności na 4 raty.                 

Jeżeli chodzi o dobra luksusowe, jak np. domki na Letnisku – też jest za podwyżkami                             

na poziomie 15%.  Jednak są podatnicy – np. przedsiębiorcy, którzy płacą dużo większe podatki 

i skutki podatkowe są tam o wiele wyższe. Powiedział, że dużo łatwiej byłoby mu głosować 

przy niższej podwyżce, np. na poziomie 10%. Zauważył, iż patrząc na dwuletni cykl wychodzą 

podwyżki ponad 20%. Nasz budżet stać na to, aby podwyżki zrobić nieco niższe.  

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Powiedział, że propozycje podwyżek konsultowane były z włodarzami gmin 

okołoleszczyńskich, Zaproponowane 12% - jest umiarkowaną skalą podwyżki. Za niecały 

miesiąc zostanie przedłożony projekt budżetu i w przypadku zaakceptowania tych podwyżek 

po stronie dochodowej będą przedstawione te kwoty, po stronie wydatkowej inflacja                             

też odciśnie swoją pieczęć. Informował, że zamierza podwyższyć kwoty dofinansowań                             

z gminnych programów. Uwzględniając stronę wydatkową i dochodową trzeba w sposób 

racjonalny zmieniać te kwoty.  

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pani Renata 

Helińska: 

Zapytała, czy możliwe jest oszacowanie – jakie to ma przełożenie w liczbach.  

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Odpowiedział, że w przypadku ciężaru od osób fizycznych jest to rząd 310.000,00 zł,            

natomiast jeżeli chodzi o osoby prawne około 200.000,00 zł.   

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pani Renata 

Helińska: 

Zapytała, ile wyniesie szacunkowy wpływ z podatku od osób prawnych zakładając różnicę 2%.  

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Odpowiedział, że będzie to 80% podanej kwoty.   

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Powiedział, że zgadza się z wypowiedzią Pana Burmistrza. Oczywiste jest to, że gdybyśmy                

nie podwyższyli podatków spowodowałoby to kłopot, ale w kontekście zeszłorocznej podwyżki 

dużo chętniej głosowałby za 10% podwyżką.  

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Odparł, że propozycja wynika ze stopnia inflacji i dbania o budżet. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Powiedział, że również troszczy się o publiczny budżet. Jednak uważa, że podwyżka 10%                   

też jest znacząca i taka skala nie zagraża stanowi finansów Gminy.   

W opinii Przewodniczącego Pan Burmistrz rozsądnie gospodaruje środkami publicznymi,                   

ale widzi wydatki, które nie są konieczne – dlatego pozwala sobie na taką refleksję.   
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Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Odpowiedział Panu Przewodniczącemu, że ma prawo tak twierdzić, ale on się z tym nie zgadza.  

Uważa, że jak Pan Przewodniczący twierdzi, że te wpływy nie zmienią znacząco stanu 

finansów to, po drugiej stronie, te ciężary też nie będą odpowiednio za wysokie.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Powiedział, że refleksję miał inną.  

Gminie nie zaszkodzi jeśli otrzyma trochę mniej w formie podatków. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Odparł, że nie zaszkodzi, bo mniej wydamy.  

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Przemysław Skowronek: 

Powiedział, że przychyla się do koncepcji Pana Przewodniczącego Romana Lewickiego.                        

W ubiegłym roku inflacja była na poziomie 14%, podwyżki były średnio na poziomie 7%.                         

W tym roku inflacja jest na poziomie 10%, a podwyżki są 12%.   

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Zapytał Radnego Skowronka, gdzie wyczytał, że inflacja wynosi 10%.  Ponadto zwrócił uwagę 

na błędne sugerowanie, że podwyżki były na poziomie 7%, bo były wyższe. 

Jak Pan Radny Skowronek wypowiada się o kwotowaniu to zauważa prawidłowość - wpływy 

jak najniższe, a wydatki jak najwyższe. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Odparł, że nie zauważył takiego modelu filozofii u Pana Skowronka i się z tym nie zgadza. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Powiedział, że odniósł się do tego, jak ocenia wypowiedzi Pana Radnego Skowronka.  

Zaznaczył, że z danych wynika, że inflacja jest na poziomie 12%, a rzeczywista pewnie nawet 

i wyższa.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Powiedział, że proponuje podwyżki na poziomie 10%, a Pan Burmistrz na poziomie 12% i 15%  

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Oznajmił, że 15% - to maksymalne podwyżki, one są zazwyczaj w miejscach, których                           

nie realizujemy, bo u nas nie występują. Dotyczą tylko m2 naszych domów czy mieszkań                     

oraz budynków związanych z udzielaniem świadczeń zdrowotnych - dla ośrodków, które 

funkcjonują na terenie Gminy, ale gdybyśmy porównali te firmy z innymi podmiotami 

prowadzącymi działalność gospodarczą  to widać, że kwota za m2 jest o wiele niższa                             

dla ośrodków zdrowia niż innych firm.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Dodał, że wzrost 15% jest jeszcze dla budynków wykorzystywanych pod rekreację                                    

i wypoczynek, ale tu się zgadzamy.  

W świetle wyjaśnień Pana Burmistrza mamy sytuację taką, że tam gdzie wzrost jest o 15% 

jesteśmy zgodni, natomiast tam gdzie jest 12% Przewodniczący proponuje 10%.   

Zastępca Przewodniczącego Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Mirosław Forszpaniak: 

Powiedział, że za każdym razem kiedy ustalamy kwoty podatków są pytania. Jednak musimy 

działać racjonalnie, więc przychyla się do propozycji Pana Burmistrza – by móc wydawać 

potrzebujemy mieć określone wpływy środków, a Pan Burmistrz na pewno dobrze to wyliczył.    

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Nadal uważa, że 10% podwyżka nie zachwieje finansów publicznych. 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska Rady 

Miejskiej Gminy Osieczna Pan Jarosław Glapiak: 

Podziękował za opinie Pana Przewodniczącego i rozpoczął głosowanie w sprawie 

pozytywnego zaopiniowania zaproponowanych przez Pana Burmistrza stawek podatkowych             

i opłat lokalnych na 2024 rok.   

W głosowaniu udział wzięło 14 członków wspólnego posiedzenia komisji. 
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Wyniki głosowania: za – 11, przeciw – 3, wstrzymujących się – 0. 

Członkowie komisji większością głosów pozytywnie zaopiniowali przedstawione stawki 

podatkowe. 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska Rady 

Miejskiej Gminy Osieczna Pan Jarosław Glapiak: 

Poprosił o przedstawienie propozycji rocznych stawek podatku od środków transportowych.  

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Poinformował, że maksymalny wzrost podatku od środków transportowych Pan Minister 

określił na poziomie 15%. My proponujemy 12%.  

Następnie Pan Burmistrz przypomniał, że w ubiegłym roku wzrost wynosił 8%.   

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Powiedział, że w świetle swojej poprzedniej opinii proponuje 10% podwyżkę.  

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Powiedział, że w związku z zaproponowaną podwyżką, rok do roku, zwiększenie przychodów 

będzie rzędu 37.000,00 - 38.000,00 zł. Jeżeli uwzględnimy to, o czym mówi Pan 

Przewodniczący w skali roku wpływ będzie mniejszy o około 5.000,00 zł, więc rozmawiamy  

o małej różnicy.  

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury Sportu i Zdrowia Rady Miejskiej Gminy 

Osieczna Pan Robert Skrzypek: 

Poprosił, aby wziąć pod uwagę, że przewoźnicy są mocno obciążeni podatkami.                             

Podatki płacimy już w paliwie. Każda gmina ma inne stawki podatkowe, a w Gminie Osieczna 

są one bardziej na poziomie maksymalnym niż minimalnym, także przychyla się do propozycji 

Pana Przewodniczącego Romana Lewickiego.  

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Jakub Kolberg: 

Zapytał Pana Roberta Skrzypka, ile jako przedsiębiorca płaci podatku.  

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury Sportu i Zdrowia Rady Miejskiej Gminy 

Osieczna Pan Robert Skrzypek: 

Odpowiedział, że rocznie będzie to około 40.000,00 zł.  

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Powiedział, że w odniesieniu do gmin naszego Powiatu, nieprawdą jest to, że Gmina Osieczna 

ma jedne z najwyższych stawek podatków i opłat lokalnych. 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska Rady 

Miejskiej Gminy Osieczna Pan Jarosław Glapiak: 

Przeszedł do zaopiniowania propozycji stawek od środków transportowych.  

Zapytał, kto jest, za pozytywnym zaopiniowaniem stawek podatku od środków transportowych 

na 2024 r.  

W głosowaniu udział wzięło 14 członków wspólnego posiedzenia komisji. 

Wyniki głosowania: za – 11, przeciw – 3, wstrzymujących się – 0. 

Stawki podatkowe od środków transportowych zostały pozytywnie zaopiniowane większością 

głosów. 

Ad. 5. Wolne głosy i wnioski. 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska Rady 

Miejskiej Gminy Osieczna Pan Jarosław Glapiak: 

Zapytał, kto chciałby zabrać głos w tym punkcie. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Udzielił odpowiedzi Panu Radnemu Skowronkowi, który podczas ostatniej sesji pytał                                

o dysonans pomiędzy terminem trwania umowy dzierżawy parkingu przy Letnisku                                      

a funkcjonowaniem informacji o tym, że parking jest płatny – rozmawialiśmy z dzierżawcą, 

który poinformował, że zgodnie z umową, od 15 września parking jest bezpłatny. Dzierżawca  
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przeprasza za swoje niedopatrzenie. Tablica informująca o płatnym parkingu została już 

usunięta.    

Następnie Pan Burmistrz informował o ostatnich rozstrzygnięciach Rządowego Funduszu 

Polski Ład – Gmina Osieczna otrzymała dofinansowanie na: 

− remont elewacji kościoła parafialnego w Osiecznej w kwocie 980.000 zł, 

− rewitalizację osieckiego Rynku w kwocie 1.980.000 zł, 

− budowę stacji uzdatniania wody we Frankowie i sieci wodociągowej Frankowo – 

Kąkolewo w kwocie 5.700.000,00 zł.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Dopytał o plany związane z rewitalizacją Rynku. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Odpowiedział, że planuje przebudowę z nową nawierzchnią. Po obu stronach, od kamienic                

do granicy z drogą powiatową, która jest już przebudowana oraz dodatkowe elementy małej 

architektury.   

Ad. 6. Zamknięcie obrad. 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska Rady 

Miejskiej Gminy Osieczna Pan Jarosław Glapiak: 

Z powodu wyczerpania porządku obrad zamknął wspólne posiedzenie komisji Rady Miejskiej 

Gminy Osieczna. 

 

      

       Protokołowała        Przewodniczący  

                       Komisji Budżetu, Gospodarki,                                                                                      

Rolnictwa i Ochrony Środowiska         

     Marta Skorupka        

                   

                  Jarosław Glapiak 


